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Protokół Nr IX/11 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 30 maja 2011 roku 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godz. 11:00 otworzył IX/11 

sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał – lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokółu.  

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Radny Rady Powiatu Jan Marek Pikulik, Radny 

Rady Powiatu Stanisław Jendrzejewski, Radny Rady Powiatu Kazimierz Wasiak, 

Wiceburmistrz Tadeusz Perliński, Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych: 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół Anna Klóska, Radca Prawny Urzędu Gabriela 

Reszkowska, Sołtysi oraz przedstawiciele prasy lokalnej. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła protokół 

Nr VIII/11 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 29 kwietnia 2011 roku. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, radnym porządek obrad  

IX sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Następnie zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Zaproponował wykreślenie z porządku obrad: 

Punktu 8 – „Rozpatrzenie informacji w sprawie realizacji zadań w zakresie utrzymania 

porządku i czystości w gminie”. 
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Oznajmił, iż Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy w planie pracy jako jeden z punktów ma 

przygotowanie oceny stanu porządku i czystości w gminie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zapytał czy są inne wnioski do porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Wnioskowała o rozszerzenie porządku obrad o „Apel” Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

W dalszej części zapytał czy są inne uwagi i propozycje zmian do porządku obrad IX/11 sesji 

Rady Miejskiej w Łobżenicy. Wobec braku innych uwag do porządku obrad poddał pod 

głosowanie propozycję, aby wykreślić z porządku obrad punkt 8 – „Rozpatrzenie informacji 

w sprawie realizacji zadań w zakresie utrzymania porządku i czystości w gminie”. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym - 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz  „przeciw” nie stwierdzono, wykreśliła z porządku obrad punkt 8 – „Rozpatrzenie 

informacji w sprawie realizacji zadań w zakresie utrzymania porządku i czystości 

w gminie”. 

 

Następnie poddał pod głosowanie propozycję, aby rozszerzyć porządek obrad o „Apel” Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym - 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz  „przeciw” nie stwierdzono, rozszerzyła porządek obrad o „Apel” Rady Miejskiej 

w Łobżenicy. 

 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono przyjęła porządek obrad wraz z poprawkami 

w brzmieniu jak niżej: 
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1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie informacji w zakresie zaawansowania realizacji zadań inwestycyjnych 

przewidzianych w budżecie na 2011 rok. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji zadań pomocy społecznej i przedstawienie 

planu potrzeb w tym zakresie. 

8. Rozpatrzenie informacji Burmistrza o realizacji uchwał, zarządzeń, interpelacji  

i wniosków radnych za 2010 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany zasad gospodarowania gminnym 

zasobem mieszkaniowym. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sposobu powołania Zespołu 

interdyscyplinarnego oraz warunków jego funkcjonowania. 

11. „Apel” Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

12. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Wolne wnioski i głosy. 

14. Zakończenie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przypomniał sołtysom, iż na VIII/11 sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy została podjęta 

uchwała w sprawie ustalenia diet dla przewodniczących organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej, której jeden z zapisów mówi, iż za każdą nieobecność na sesji Rady Miejskiej 

sołtys traci prawo do 20% diety. Sporządzane będą wykazy obecności na sesji, które będą 

przekazywane do Pana Burmistrza. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił Wiceburmistrza Łobżenicy Tadeusza Perlińskiego o złożenie sprawozdania 

z realizacji zadań Gminy Łobżenica w okresie międzysesyjnym. 
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Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 30 kwietnia do 30 maja 2011 roku, które 

stanowi załącznik nr 2 do protokółu. 

Dodał, iż nieobecność Burmistrza Łobżenicy Pana Eugeniusz Cerlak w dniu dzisiejszym 

spowodowana jest wyjazdem do Poznania w celu podpisania umowy na dofinansowanie 

remontu do wieży ciśnień. 

Następnie oznajmił, iż w tym tygodniu zostanie rozwiązana sprawa dotycząca „szamba” 

znajdującego się na Targowisku Miejskim. Najlepszym rozwiązaniem byłoby wybudowanie 

nowego. Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej spółka z o. o. Pan 

Kazimierz Wasiak zobowiązał się do jego wykonania jeszcze w tym tygodniu. W tym tygodniu 

zostaną oznaczone miejsca parkingowe na Placu Wolności. Zgodnie 

z przepisami o ruchu drogowym, liczba miejsc wyniesie 30 w tym dwa miejsca dla 

niepełnosprawnych. 

Oznajmił, iż wysłane zostało pismo do Agencji Nieruchomości Rolnej o przekazanie  

ok. 20 ha gruntów za żwirownią. Otrzymaliśmy negatywną odpowiedź z Agencji 

Nieruchomości Rolnej, ponieważ grunty te przeznaczone były na sprzedaż. Jednak nie znalazła 

się osoba zainteresowana kupnem tych gruntów. Wystosowane zostało kolejne pismo do 

Agencji Nieruchomości Rolnej o nieodpłatne przekazanie bądź wydzierżawienie tych gruntów 

w celu zagospodarowania odpadów pościekowych. 

Dodał, iż po raz drugi zostało wysłane pismo o przekazanie dla wsi Witrogoszcz-Kolonii 

terenu agencyjnego pod Plac Rekreacyjny. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Podziękował za złożone sprawozdanie, następnie zapytał o szczegóły wyjazdu do Berlina na 

Targi wodno-kanalizacyjne. 

 

O godz. 11:20 na sale posiedzeń przychodzi Radna Monika Tadych, powiększając tym samym 

liczbę członków Rady, biorących udział w posiedzeniu, do 15 osób. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Celem wyjazdu było poszerzenie wiedzy w tym zakresie. Oznajmił, iż zorientował się 

w nowościach kanalizacyjnych. W dalszej części dyskusji stwierdził, iż „każde wzbogacenie 

wiedzy jest zasadne”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zwrócił uwagę, iż kontakty międzynarodowe przenoszą się na sferę biznesową, jest to dobry 

kierunek, aby te kontakty realizować. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż w sprawozdaniu zabrakło odpowiedzi na część przekazanych do Burmistrza 

wniosków. Stosując się do paragrafu 38 Statutu Gminy Łobżenica, który mówi, iż 

sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej powinno dotyczyć zwłaszcza 

wykonania uchwał Rady, wniosków komisji, radnych i interpelacji. 

Stwierdziła, iż w znacznym stopniu poprawiłoby to przepływ bieżącej informacji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Uważa, iż kwestie dotyczące pewnych wniosków czy opinii wypracowanych na komisjach, nie 

zawsze mogą kończyć się zamykającą odpowiedzią Burmistrza. Przyjęcie 

i realizacja wniosków może nastąpić dopiero, gdy Rada Miejska wyrazi taką wole 

i zostaną „zlecone”. 

 

Radny J. Andrearczyk 

Zapytał kiedy rozpocznie się inwestycja dotycząca kanalizacji na terenie Gminy Łobżenica. 

Czy podpisana umowa przewiduje konkretną datę rozpoczęcia inwestycji. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Podpisywana umowa była umową z inżynierem kontraktu, która nie ma nic wspólnego 

z terminem rozpoczęcia inwestycji. Zostały uregulowane pewne sprawy z wykonawcą, czyli 

z firmą Pana Gładysza. Według jego informacji prace rozpoczną się w czerwcu, ponieważ 

w pierwszej kolejności musi zostać wykonana organizacja ruchu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Zwrócił uwagę, aby podczas budowy chodnika do Luchowa uporządkować sytuację związaną 

ze sklepem „u Małgorzaty” znajdującym się w Luchowie. Postulował, aby przeprowadzić 

oficjalną rozmowę z właścicielką sklepu, która podczas wcześniejszej rozmowy z radnym 

zdeklarowała współfinansować ewentualne uporządkowanie terenu przy sklepie. 
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Ponowił wniosek o uporządkowanie i wykonanie parkingu przy cmentarzu od strony Pana 

Pisuli. Jest to miejsce newralgiczne, z którego korzysta wielu mieszkańców gminy. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Czy teren przy sklepie jest terenem gminy? 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż temat parkingu przy sklepie Pani Małgorzaty Kowalskiej w Luchowie był 

wcześniej poruszany, jak również remont drogi do Złotowa czy inne niebezpieczne miejsca 

a wnioski w tym zakresie były wysyłane.  

 

Następnie wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Wiceburmistrza 

Łobżenicy z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 4 głosami „wstrzymującymi się” 

oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie Wiceburmistrza 

Łobżenicy z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

 

Ad 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. Wobec braku chętnych zamknął ten punkt posiedzenia. 

 

Ad 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie informacji w zakresie zaawansowania 

realizacji zadań inwestycyjnych przewidzianych w budżecie na 2011 rok, które stanowi 

załącznik nr. 3 do protokółu. 

Przypomniał, iż od uchwalenia budżetu minęło pięć miesięcy. Dzisiaj jest to ważny czas, 

w którym można dokonać oceny zadań, które są w trakcie realizacji, czy występują zagrożenia, 

czy można się spodziewać perturbacji.  
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Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Oznajmił, iż na place zabaw, które miały powstać w Parku Miejskim i przy Gminnym Centrum 

Kultury przeznaczona jest kwota 120 000,00 zł plus 70 000,00 zł dofinansowania co daje 

łączną sumę 190 000,00 zł. Z ośmiu firm, które wzięły udział w ogłoszonym przetargu na 

budowę placów zabaw tylko jedna spełniła kryteria zapisane w przetargu. Do podanej przez 

firmę kwoty 241 000,00 zł brakuje ok. 50 000,00 zł. Rozwiązanie tego problemu będzie 

tematem posiedzeń następnych spotkań komisji.  

Dodał, iż w tej sytuacji przetarg został unieważniony i zostanie ogłoszony drugi przetarg. 

Zwrócił uwagę, iż drugi przetarg może spowodować, iż firmy mogą dostosować standardy, co 

może być działaniem korzystnym dla gminy pod względem finansowym. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Zapytała czy te warunki muszą być tak wymagające. Zaproponowała ich zawężenie, aby 

koszty były mniejsze, co przyspieszyłoby realizację zadania. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Odpowiedział, iż taka forma nie może być brana pod uwagę podczas dofinansowania. Inaczej 

sytuacja przedstawia się gdy całość zadania pokrywa gmina. Wtedy to gmina decyduje 

o wszystkich warunkach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Doświadczenia samorządów miejskich wskazują, że za mniejsze pieniądze można wykonać 

wspaniałe prace. Takim przykładem jest powstały w Luchowie plac zabaw. Następnie zapytał 

się sołtysa Luchowa Pana Ireneusza Pufala jak duże koszty zostały poniesione podczas 

budowy placu zabaw. 

 

Sołtys Luchowa I. Pufal 

Odpowiedział, iż całkowity koszt budowy placu zabaw wyniósł 52 000,00 zł plus praca 

mieszkańców Luchowa. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zapytał Wiceburmistrza czy niektóre zapisy we wniosku o dofinansowanie można 

zweryfikować bądź nie. 
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Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Odpowiedział, iż nie można zmieniać zapisów we wniosku, ponieważ wynika to z obwarowań, 

które się wpisane w dofinansowanie. Dodał, iż te elementy musiały zostać zawarte, dlatego 

koszt budowy placów zabaw jest tak wysoki. Wyraził zdziwienie jak udało się wykonać plac 

zabaw w Luchowie za tak niską kwotę. 

 

Radny T. Kupczyk 

Zaproponował, aby wykonać plac zabaw w podobny sposób jak został wykonany w Luchowie 

wyłącznie za pieniądze gminne nie korzystając z dofinansowania. Uważa, iż problem się 

rozwiąże. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Uważa, iż powinny zostać ustalone pewne standardy. Drewniane place zabaw będą  po latach 

potrzebowały konserwacji. Należy odpowiedzieć na pytanie z jakiego materiału będą 

wykonane place zabaw, które będzie realizowała gmina, czy będą to tworzywa sztuczne oraz 

ile będą wynosić koszty z tym związane. Zwrócił uwagę na fakt, iż standardy należy utrzymać. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Oznajmił, iż ten temat zostanie poruszony na komisjach. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Zgodził się z przedmówcą. Uważa, iż jest to krok w dobrym kierunku, przed podjęciem działań 

w zakresie wielkich zadań inwestycyjnych. 

Dodał, iż uczestniczył w spotkaniu koleżeńskim w Złotowie, gdzie rozmawiał 

z Przewodniczący Rady Złotowa, który oprowadzając po Złotowie pokazał zrealizowane 

inwestycje z nieogromnym udziałem środków finansowych. Opartych na systemach 

gospodarczych, na rozsądku obywatelskim. Wśród pokazanych obiektów znalazły się place 

zabaw, zagospodarowane jezioro, promenady czy przejścia. Oznajmił, iż spotka się ponownie 

z Przewodniczącym Rady Miejskiej w Złotowie w celu zapoznania się ze sposobami 

rozwiązania omawianych tematów. 

Wyraził swoją opinię mówiąc, iż plac zabaw może kosztować 60 000,00 zł nawet 80 000,00 zł, 

a wykonany z drzewa, jest bardziej przyjazny. 
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W dalszej części wypowiedzi oznajmił, iż będzie szukał możliwości zwrócenia uwagi 

prokuratury na źle wykonane boisko sportowe „Orlik”. Przypomniał, iż radni na przełomie 

grudnia, stycznia postulowali o zainteresowanie niedoskonałościami powstałymi na „Orliku”. 

Minęło pół roku a wykonawca nadal ich nie zlikwidował. 

Zgodził się z radnym Tomaszem Kupczykiem, aby place zabaw wykonać za pieniądze gminne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zapytał jak daleko zaawansowane są prace związane ze Studium Zagospodarowania 

Przestrzennego gminy.  

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Oznajmił, iż gmina uzyskała pozytywną opinię uzgodnień Studium z wojewódzkim Planem 

Przestrzennego Zagospodarowania. Dodał, iż w ciągu dwóch tygodni zostanie ogłoszony 

przetarg na Studium. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Zapytała czy modernizacja wieży ciśnień rozpocznie się w ustalonym terminie czyli w lipcu. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Odpowiedział, że nie wie, ponieważ może się zdarzyć, że firma, która przegra ogłoszony 

przetarg może zgłosić protest, a wtedy ustalony termin realizacji przedsięwzięcia ulegnie 

przesunięciu. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Zapytała czy przetarg jest przygotowywany. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Odpowiedział, iż w ciągu dwóch tygodni przetarg zostanie ogłoszony. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy R. Biskupiak 

Czy jest koncepcja zagospodarowania omawianego budynku po dokonaniu tej inwestycji. 
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Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Nie ma gotowej koncepcji zagospodarowania wieży ciśnień. Będzie to przedmiot dyskusji. 

Dodał, iż w omawianym budynku nie będzie zamontowanej windy. 

 

Radny J. Andrearczyk 

Zapytał czy przetarg na kanalizację jest definitywny. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Odpowiedział, iż gmina posiada dofinansowanie z FIDIC-u, a otrzymane środki finansowe 

uwarunkowane są wydatkowaniem miesięcznym. Dodał, iż wykonany jest szczegółowy 

harmonogram, a wykonawca czeka na organizację ruchu. Prace zostaną rozpoczęte  

w określonym wcześniej terminie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie informację w zakresie zaawansowania realizacji 

zadań inwestycyjnych przewidzianych w budżecie na 2011 rok. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono przyjęła informację w zakresie zaawansowania realizacji 

zadań inwestycyjnych przewidzianych w budżecie na 2011 rok. 

 

Ad 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, iż kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie sprawozdania z realizacji 

zadań pomocy społecznej i przedstawienie planu potrzeb w tym zakresie. Dokument stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 

Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej składana jest informacja z realizacji zadań pomocy 

społecznej. Komisja Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej 

w Łobżenicy zajmowała się tym tematem, dokonała analizy przedłożonych materiałów. 

Następnie poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony 

Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy Panią Zdzisławę Bosak o opinie w powyższej sprawie. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Komisja Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej 

w Łobżenicy po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Łobżenicy za rok 2011 oraz potrzebami Ośrodka stwierdza, że: 

1. Sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Łobżenicy za rok 2010 można uznać za jedno z lepiej przygotowanych pod 

względem merytorycznym sprawozdań ostatnio przedłożonych Radzie; 

2. Porusza ono wszystkie sfery działalności Ośrodka w odniesieniu do wymogów prawa 

i przedstawia je w sposób ilościowy i jakościowy; 

3. W podsumowaniu zawarto istotne wnioski dla dalszej pracy Ośrodka, świadczące one 

o dobrym rozeznaniu potrzeb środowiska przez kierownictwo i kadrę Ośrodka; 

4. Szczególnie cieszy fakt, że pomoc i zakres działania ciągle się rozszerza, między 

innymi, w tym roku od września zamierza się uruchomić, na wniosek rodziców dzieci 

niepełnosprawnych, usługi specjalistyczne dla osób z zaburzeniami psychicznymi; 

5. A także powołać pełnomocnika osób niepełnosprawnych, by je wspierać w sferach, 

w których potrzebują pomocy oraz upowszechnić informacje o ich prawach; 

6. Ważnym jest, że Ośrodek w swych działaniach współpracuje z organizacjami 

pozarządowymi i uważamy, że współpraca ta powinna być rozwijana dla dobra 

społeczności lokalnej; 

7. Komisja Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia jednogłośnie 

przyjęła sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Łobżenicy za rok 2011 i wnosi o to do Rady. 

 

Odnosząc się do potrzeb Ośrodka: 

1. Komisja po raz kolejny wnioskuje o zwiększenie budżetu o 30 tys. złotych 

z przeznaczeniem na zasiłki celowe, ponieważ obecna kwota gwarantuje ich 

wypłacanie tylko do półrocza; 

2. Pilną potrzebą jest pozyskanie nowego samochodu do przewożenia osób 

niepełnosprawnych dla Warsztatów Terapii Zajęciowej w Liszkowie.  

Cieszymy się, że Burmistrz podejmuje działania o pozyskanie takiego samochodu 

i mamy nadzieję, że zakończą się one sukcesem; 

3. Inną potrzebą zgłaszaną przez środowisko osób starszych, samotnych 

i niepełnosprawnych, a przekazaną nam przez panią Dyrektor, jest powołanie 

http://www.pdfcomplete.com/cms/hppl/tabid/108/Default.aspx?r=q8b3uige22


 12 

Domu Dziennego Pobytu dla tych osób. Pomysł ten jest warty rozważenia w miarę 

możliwości finansowych Gminy oraz pozyskania na ten cel środków 

zewnętrznych, a także zaangażowania organizacji pozarządowych i wolontariatu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż zagadnienie polityki społecznej jest dosyć szerokie, są to zadania wynikające 

z pomocy społecznej jak również zadania, które są elementem polityki społecznej państwa, są 

to dodatki mieszkaniowe, świadczenia rodzinne, fundusz alimentacyjny, rehabilitacja osób 

niepełnosprawnych, prowadzenie Warsztatów Terapii Zajęciowej czy wypłacanie stypendiów. 

Bardzo ważne zadanie to kwestia dotycząca opieki nad rodziną. 

Poza tymi obszarami działań podstawowych są jeszcze inne oddziaływania, takie jak 

pozyskanie z Banku Żywności produktów spożywczych w dużej ilości. 

Zwrócił uwagę na fakt, iż 16% mieszkańców gminy Łobżenicy jest klientami Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej. Stwierdził, iż jest to spora liczba osób. 

Można tworzyć nowe instytucje, nowe komórki organizacyjne, ale trzeba przeznaczyć na to 

środki finansowe z budżetu gminy z wydatków bieżących. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Uważa, iż jest to jedna z ważniejszych dyskusji nad którymi radni debatują w różnych 

okresach. Dotyczy to ludzi dotkniętych transformacją ustrojową, czyli bezrobociem, 

ubóstwem, biedą, tym wszystkim co przyniosła transformacja ustrojowa. A przyniosła jeszcze 

alkoholizm, narkomanię, rozbicie rodziny, brak poczucia wartości, przydatności, 

przynależności. 

Uważa, iż przed wszystkimi służbami, które funkcjonują przed Gminnym Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej stoją bardzo trudne zadania do realizacji, dlatego, że jest to praca bardzo trudna, 

często niedoceniana, ale również praca, która z drugiej strony potrafi dać ogromną satysfakcję 

jeżeli udaje się konkretnej osobie czy rodzinie pomóc czy rozwiązać konkretny problem. 

Ocena działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2010 rok, którą zajmowały się 

komisje ukazały ogromny procent ubóstwa, tj. 16%. Jest to 530 rodzin czyli 1600 osób. Jest to 

poważny problem w naszej gminie.  

Uważa, iż Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej wykonuje wiele zadań w swoim zakresie, 

zarówno realizując świadczenia finansowe jak i pracę socjalną. 
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Powiedział, iż Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Gryniewicz jest 

osobą kompetentną i życzliwą, która zawsze szuka dobrego rozwiązania. 

Należy zadać pytanie czy to wystarczy. Dzisiejsza debata może być próbą odpowiedzi na 

pytanie jak skutecznie rozwiązywać te problemy. 

Stwierdził, iż ogromną potrzebą jest skonsolidowanie całego środowiska wokół rozwiązywania 

problemów społecznych. Dodał, iż to co utrudnia działanie Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej to jest obowiązujące ustawodawstwo czyli ustawa z 1990 roku, która mówi, że 

każdy będący w trudnej sytuacji ma prawo do świadczeń, spełniając ustawowe warunki. 

Oznajmił, iż praca socjalna jest dodatkiem do świadczeń finansowych, a powinno być 

odwrotnie. 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej powinien być koordynatorem, animatorem, kreatorem 

całej polityki społecznej gminy. 

W dalszej części wypowiedzi stwierdził, iż gmina posiada dobrze zorganizowany Ośrodek 

Pomocy Społecznej, kompetentnych pracowników, dobrą strategię rozwiązywania problemów 

społecznych, dobrą strategię rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomani, dobry 

dokument dotyczący współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi. 

Uważa, iż działaniem pozastandardowym, który rozwiązuje problemy jest pozyskanie 

żywności z Banku Żywności. Niestety Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej nie jest w stanie 

się tym zajmować, dlatego niezbędna jest współpraca z organizacjami pozarządowymi 

np. z Towarzystwem Przyjaciół Dzieci. Dodał, iż efekty tej współpracy są bardzo dobre 

i należy to kontynuować. Oznajmił, iż należy skoordynować działania i je zrealizować.  

Drugim pozytywnym działaniem jest to, co w pewnym sensie można zawdzięczać 

Przewodniczącej Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Pani Zdzisławie Bosak i było to zorganizowanie spotkania rodziców 

dzieci niepełnosprawnych. Oznajmił, iż po tym spotkaniu, w którym również brał udział 

zauważył potrzebę szkoleń rodziców dzieci niepełnosprawnych. Dodał, iż jako Stowarzyszenie 

„Kordis” przy Domu Pomocy Społecznej w Dębnie zajęłoby się zorganizowaniem tych 

szkoleń. 

Następnie stwierdził, iż projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania 

i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania wychodzi naprzeciw kompleksowemu rozwiązywaniu problemów i pomocy 

rodzinie, są tam specjaliści z różnych branż i takim zespole można opracować sensowne 

programy terapeutyczne. 
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Zwrócił uwagę na fakt, iż Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej nie jest w stanie 

samodzielnie realizować wszystkich zadań, jest to niemożliwe. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Poparł niektóre aspekty poruszone przez poprzednika wynikające ze sprawozdania Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, dotyczące bazy lokalowej. 

Apelował do Burmistrzów, aby wyremontować budynek zlokalizowany w Parku Miejskim. 

Następnie zaproponował, aby powołać Społeczną Radę czy Gminną Radę Integracji 

Społecznej czyli aktywne grono ludzi, którzy i tak już pracują społecznie. 

Zwrócił uwagę na fakt, iż istnieje potrzeba zorganizowania wspólnych zajęć dla osób 

samotnych, osób w stanach depresyjnych. 

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy A. Gryniewicz 

Podziękowała, że problemy Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej są zauważalne, 

za to, że ośrodek jest wspierany w swoich działaniach. 

Oznajmiła, iż za sprawą Towarzystwa Przyjaciół Dzieci powstało Stowarzyszenie Rodziców 

Dzieci Niepełnosprawnych. 

W dalszej części wypowiedzi poinformowała, iż weszła w życie nowa ustawa, jest to 

nowelizacja ustawy o pomocy społecznej z maja 2011 roku, która mówi, że dotacje z budżetu 

państwa na zadania wydatkowe będą dofinansowane w 80% a 20% będzie dofinansowane 

z rąk własnych gminy. 

Dotacje celowe to są zasiłki stałe i zasiłki okresowe. Zasiłki stałe przysługują osobom, które są 

osobami niepełnosprawnymi, niezdolnymi do pracy a nie mają swojego zabezpieczenia 

emerytalno-rentowego. W roku 2010 było to ok. 130 000,00 zł. 

Zasiłki okresowe przysługują osobom, które mają zaopatrzenie w rodzinie, ale z różnych 

przyczyn znalazły się w trudnej sytuacji życiowej tj. bezrobocie, niepełnosprawność, ubóstwo, 

długotrwała choroba, uzależnienia. Zasiłki okresowe są wyliczeniem matematycznym, nie są 

uznaniowe i w roku 2010 kwota przeznaczona na te zasiłki wyniosła 220 000,00 zł. 

Po raz kolejny podziękowała za zrozumienie naszych problemów, za pomoc, za wsparcie, nie 

tylko finansowe, ale psychiczne. 

Na zakończenie dodała, iż bardzo ważną rolę w pracy Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej pełnią sołtysi, którym również podziękowała. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie z realizacji zadań pomocy społecznej 

i przedstawienie planu potrzeb w tym zakresie. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono przyjęła powyższe 

sprawozdanie. 

 

Ad 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, iż kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie informacji Burmistrza 

o realizacji uchwał, zarządzeń, interpelacji i wniosków radnych za 2010 rok. Dokument 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 

Oznajmił, iż wraz z zaproszeniami przesłano radnym materiały w powyższej sprawie. 

Materiały te dotyczą roku poprzedniego, czyli poprzedniej kadencji Rady Miejskiej jak 

również obecnej kadencji Rady Miejskiej. Problematyka, którą Rada Miejska podejmowała 

w trakcie całego roku, w swoich działaniach, poszczególnych organów gminy w zakresie 

przepisanych zadań została przepisana. 

Poziom realizacji niektórych zadań, w tym zakresie ukazanych nie zawsze jest związane 

z pełnym obrazem podjętych działań, dlatego, że w tak krótkiej informacji insygnalnej trudno 

byłoby przedstawić wszystkie zabiegi i działania, które były w trakcie podejmowania uchwał, 

wniosków czy interpelacji. 

Jeżeli ktoś z radnych uważa, że materiał wymaga wyjaśnienia bądź chce zwrócić uwagę na 

zagadnienia w nim zaprezentowane  a nie informujące o skali realizacji zadań to prosi o głos. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Poparł wypowiedź Przewodniczącej Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony 

Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy Pani Zdzisławy Bosak dotyczący 38 paragrafu Statutu 

Gminy Łobżenica, który mówi, iż sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej 

powinno dotyczyć zwłaszcza wykonania uchwał Rady, wniosków komisji, radnych 

i interpelacji. 
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Proponował zmienić formę informacji z okresów międzysesyjnych i wprowadzić bieżącą 

informację dotyczącą interpelacji, wniosków komisji, uchwał Rady Miejskiej, co 

spowodowałoby przyspieszanie realizacji tych zadań. 

Oznajmił, iż otrzymane materiały dotyczące informacji Burmistrza o realizacji uchwał, 

zarządzeń, interpelacji i wniosków radnych za 2010 rok jest materiałem analitycznym 

i materiałem historycznym, gdzie uwidoczniona jest jedynie historia poprzedniego roku. 

 

Radny J. Andrearczyk 

Pytał co dzieje się z budynkiem zlokalizowanym na ulicy Sportowej 25. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Uważa, iż bardzo ważne i istotne jest realizowanie bieżącej pracy Burmistrza, informowanie 

Rady Miejskiej o zadaniach, które wynikają z ustawy o samorządzie gminnym, o bieżącym 

zarządzie mieniem gminnym. Dotyczy to kompetencji przypisanych wyłącznie Burmistrzowi, 

podejmowanych przez niego decyzji, dotyczących spraw finansowych gminy. Są to informacje 

dotyczące podjętych zarządzeń, są to podjęte uchwały Rady Miejskiej w zakresie upoważnień 

dla Burmistrza do podejmowania decyzji w zakresie np. zasad ustalania cen czy opłat za usługi 

komunalne. W czasie, gdy są zmieniane wielkości stawek takiej informacji radni nie 

otrzymują. 

Zaznaczył, iż są to ważne rzeczy, które w bieżącej informacji powinny się znaleźć i są to 

kwestie dotyczące realizacji budżetu, realizacji zmian w trakcie ruchu. 

Odnośnie wniosków rady zauważył, iż każdy radny sam monitoruje złożone wnioski czy 

interpelacje i zabiega o ich realizacje. 

Dodał, iż niektóre wnioski czy interpelacje, wymagają długotrwałych działań i ciężko mówić 

o bieżącej realizacji. 

 

Radny A. Kapeja 

Zgodził się z przedmówcą, iż radni monitorują złożone przez siebie interpelacje. Stwierdził, iż 

w przedstawionej informacji niektóre wnioski nie mają odzwierciedlenia, a niektóre nie są 

ujęte. Oświadczył, iż prawdopodobnie podczas głosowania wstrzyma się od głosu. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Odnośnie stwierdzenia Przewodniczącego Rady Miejskiej Pana Edwarda Starszaka 

dotyczącego, iż radni sami monitorują zgłaszane przez siebie interpelacje oznajmiła, iż nie jest 

to łatwa sprawa, ponieważ dopytując się o niektóre sprawy usłyszała zarzut, iż wkracza 

w kompetencje władzy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Powiedział, iż może być tak, że radni mogę przeszkadzać w pracy urzędnikom na 

stanowiskach, którzy obłożeni są zadaniami i trudno im mieć pełną wiedzę o toku realizacji 

wszystkich uwarunkowań danej sprawy. 

Jako radni możemy składać interpelacje międzysesyjne drogą oficjalną, nie ma problemu, aby 

te interpelacje składać drogą pisemną. Niektóre mechanizmy należy wypracować. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Radni szukają możliwości dowiedzenia się o stanie załatwionych spraw. Informacja 

o realizacji uchwał ma służyć kompleksowemu przedstawieniu na jakim etapie są sprawy. 

Dodał, iż nikt nie będzie dopytywał i szukał możliwości uzyskania informacji u pracowników.  

 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Powiedział, iż radni na co dzień spotykają się z interwencjami społecznymi mieszkańców, 

dlatego podczas nieobecności Burmistrza i Wiceburmistrza Łobżenicy sięgają po informację 

od pracowników urzędu. 

Następnie oznajmił, iż pytał się Radcy Prawnego Urzędu Pani Gabrieli Reszkowskiej czy może 

uzyskać opinie prawną na temat co jest informacją niejawną i tajną w pracy urzędu na rzecz 

prac publicznych. Radca Prawny Urzędu Pani Gabriela Reszkowska odpowiedziała, iż jest 

„na usługach Pana Burmistrza” i opnie prawne wydaje tylko Burmistrzowi. 

Zaznaczył, iż należy wypracować punkt, gdzie jako radny mógłby iść i taką opinie uzyskać. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Pierwszym aspektem są przepisy ustawy o samorządzie gminnym, które nie wskazują, że 

radny ma ułatwiony sposób dostępu do informacji publicznej i ochronie danych osobowych. 

Następny aspekt spraw indywidualnych z zakresu wydawanych decyzji administracyjnych to 

dane do których dostępu nie ma. 

Pracownika zatrudnia Burmistrz, a Rada Miejska nie ma osobowości prawnej, aby podpisać 

umowę o zatrudnienie. W ustawie zapisane jest, iż obsługę Rady Miejskiej zapewnia 

Burmistrz. W momencie gdy będzie potrzeba do pracy Rady Miejskiej opinia prawna 

w określonym temacie to Rada Miejska zwraca się do Pana Burmistrza, aby przedstawił 

stanowisko prawne w tej sprawie. Natomiast Pan Burmistrz może zlecić to swojemu 

pracownikowi bądź może wynająć kancelarię prawniczą, gdy zagadnienie wymaga głębokiej 

analizy. Dodał, iż jeżeli Rada Miejska przyjmie postawiony przez Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Porządku Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Pana Andrzeja Mojsiewicza wniosek Rada Miejska wystąpi do Pana Burmistrza 

o przedstawienie opinii prawnej w tym zakresie. 

 

Radny J. Andrearczyk 

Zaproponował, aby na sesji w skrócie mówić o zaawansowaniu prac związanych z tematami 

istotnymi dla naszego środowiska.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zgodził się z przedmówcą.  

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Kierownikiem urzędu jest Burmistrz i prosił, aby informację od urzędników uzyskać za zgodą 

Pana Burmistrza. 

Odpowiadając radnemu Panu Janowi Andrearczykowi odnośnie budynku zlokalizowanego 

przy ulicy Sportowej 25, powiedział, iż 28 czerwca ogłoszony j czwarty przetarg na sprzedaż 

tego budynku. Wydzielone są dwa mieszkania, wartość jednego wynosi 118 000,00 zł a 

wartość drugiego wyceniona została na 121 000,00zł. 

Dodał, iż 4 lipca ogłoszony jest przetarg w Liszkowie na działkę przy świetlicy a cena 

wywoławcza wynosi 50 000,00 zł. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Odnośnie interpelacji złożonej w roku ubiegłym przez radnego Franciszka Czarnotę dotyczącej 

Komisji Mieszkaniowej oznajmiła, iż temat ten poruszony został również na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia oraz Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Porządku Rady Miejskiej 

w Łobżenicy. Powiedziała, iż Komisja Mieszkaniowa nie obradowała ponad pół roku. Zapytała 

z jakich powodów to wynika, czy nie ma tematów do spotkań czy może koreluje to 

z projektem uchwały dotyczącej zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Łobżenica.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Tak, koreluje. Dodał, iż gmina nie posiada wolnych lokali mieszkaniowych, a komisja działa, 

gdy są zadania do wykonania. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Odpowiedział, iż nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie, ponieważ nie wie czy były 

tematy do spotkań. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie informację Burmistrza o realizacji uchwał, 

zarządzeń, interpelacji i wniosków radnych za 2010 rok. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 8 głosami „za”, 7 głosami 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono przyjęła powyższą 

informację. 

 

 

O godz. 13:20 sale posiedzeń opuszcza Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz 

Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy, pomniejszając tym samym liczbę członków 

Rady, biorących udział w posiedzeniu, do 14 osób. 
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Ad 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, iż kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zmiany zasad gospodarowania gminnym zasobem mieszkaniowym. 

Oznajmił, iż Komisja Mieszkaniowa nie wynika ze statutu, wynika z zasad, które w gminie 

obowiązują. Rozpatrywana uchwała jest zaktualizowaniem pewnych zmian prawnych, które 

w międzyczasie zaistniały, w związku z tym co do zasad obowiązujących na terenie gminy nie 

wypowiadamy się. Chodzi o to, żeby wprowadzić zmiany dotyczące jednostki zarządzającej 

zasobami gminnymi jak również uprawnieniami z zakresu zamieszkania, stałego 

zameldowania na terenie gminy. 

Burmistrz powołał Komisję Mieszkaniową i są to przedstawiciele Rady Miejskiej. Zazwyczaj 

komisja ta podejmuje działania kiedy dochodzi do potrzeby rozważenia zagospodarowania 

wolnych zasobów mieszkaniowych, czyli weryfikacji osób ubiegających się o przydział 

mieszkania bądź dostarczenie lokalu socjalnego. 

Uchwał mówi o wymaganiach, o sposobach w jakich lokale socjalne funkcjonują, o warunkach 

ukształtowania innych elementów dotyczących gospodarki mieszkaniowej. 

 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany zasad 

gospodarowania gminnym zasobem mieszkaniowym. 

 

Rada Miejska w obecności 14 radnych, uczestniczących w posiedzeniu 14 głosami „za”,  

głosów „przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę 

Nr IX/48/2011 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Łobżenica, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sposobu 

powołania zespołu interdyscyplinarnego oraz warunków jego funkcjonowania. 

Powiedział, iż wchodzące przepisy wymagają, aby takie zespoły funkcjonowały. Dają one 

możliwość komplementarnego spojrzenia na problemy związane z zadaniami zespołu, 

wynikające z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. 
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Dodał, iż temat ten był przedmiotem oceny Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury 

i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy. Następnie poprosił Przewodniczącą Komisji 

Oświaty Panią Zdzisławę Bosak o wyrażenie stanowiska w tej sprawie.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż Komisja Oświaty i Komisja Komunalna zapoznały się z uchwałą i uznały ją za 

niezbędną i potrzebną. Te zespoły są bardzo potrzebne. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Powiedział, iż „to ciało działa społecznie”. Dodał, iż ma wątpliwości czy będzie działać 

w pełnym składzie, gdyż lekarze mogą nie chcieć pracować za darmo. Ma nadzieje, iż taki 

problem nie wystąpi. 

Oznajmił, iż wykonał telefon do Wojewody, do Departamentu z zapytaniem o dofinansowanie 

do zespołu interdyscyplinarnego. W odpowiedzi usłyszał, iż nie ma takiego dofinansowania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Ustawodawca przewiduje zasadę, że gdy zespół nie będzie działał w pełnym składzie może 

podejmować działania. Szczególnie gdy chodzi o przemoc w rodzinie kompetencje pracownika 

socjalnego w tym zakresie wsparcia zespołu interdyscyplinarnego są trudne do wykonania. 

Dodał, iż zespół analizuje pewne rzeczy, nie działa tylko na zasadzie interwencji, ma 

w różnych sprawach wspomagać. 

Wyraził aprobatę z faktu powstania zespołu interdyscyplinarnego. Dodał, iż od dłuższego 

czasu zabiegał, aby ten zespół powołać. 

 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie sposobu 

powołania zespołu interdyscyplinarnego oraz warunków jego funkcjonowania. 

 

Rada Miejska w obecności 14 radnych, uczestniczących w posiedzeniu 14 głosami „za”,  

głosów „przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę 

Nr IX/49/2011 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, która stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Ad 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnym punktem posiedzenia jest przyjęcie Apelu Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie 

uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej, który stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Panią Zdzisławę Bosak o przedstawienie Apelu. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż na wspólnym posiedzeniu Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury 

i Ochrony Zdrowia oraz Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy komisje przegłosowały Apel. 

Apel pojawił się w związku z tym, że od 1 lipca Polska będzie przewodniczyć Unii 

Europejskiej, dlatego chcielibyśmy, aby nasz rząd zwrócił uwagę na problemy rolnictwa. 

Następnie przeczytała Apel: „Rada Miejska w Łobżenicy zwraca się do Premiera Rządu 

Polskiego z apelem o to, by w ramach Prezydencji Polskiej w Unii Europejskiej w II połowie 

2011 roku za jeden z priorytetów Polski uznana została kwestia rolnictwa, a w szczególności 

sprawa wyrównania poziomu dopłat rolniczych dla Polski, aby polscy rolnicy nie byli 

dyskryminowani w stosunku do rolników państw tzw. starej Unii. 

Wyrównanie dopłat Rada Miejska uważa za sprawę kluczową dla przyszłości rolnictwa 

w Polsce i dlatego apeluje by rząd polski traktował ją jako sprawę  najwyższej wagi. 

Rada Miejska zobowiązuje  Przewodniczącego Rady do niezwłocznego przesłania 

niniejszego apelu Prezesowi Rady Ministrów Panu Donaldowi Tuskowi”. 

Dodała, iż na Komisji radny J. Andrearczyk wnioskował, aby Apel ten również wystosować do 

Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Panu Bronisławowi Komorowskiemu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie Apelu Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej wraz 

z poprawką zaproponowaną przez radnego Jana Andrearczyka. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono przyjęła Apel Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie 

uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej. 

 

Ad 12 

• R. Biskupiak 

1. Oznajmił, iż gmina ma problem z pustostanami. Mówi się, że Komisja Mieszkaniowa 

nie obraduje, bo nie ma mieszkań, ale z drugiej strony stoi dużo pustych budynków. 

 

2. Jeśli teraz podniesie się opłatę targowiskową, to nie byłoby problemu, aby wydzielić te 

pieniądze i sukcesywnie dokonywać remontów Targowiska Miejskiego, np. oświetlenie 

ulicy, która biegnie przy targowisku. Ludzie skarżą się, że wieczorem jest ciemno, 

wystarczyłoby zamontować dwie lampy. Dodał, iż można zamontować monitoring oraz 

jedną lampę w rogu targowiska, tam gdzie jest ciemno. Często w nocy parkują tam 

podejrzane samochody. Dochodzą go głosy, że sprzedaje się tam narkotyki. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Bezpieczeństwo mieszkańców jest bardzo ważne. Niestety Gmina nie ma środków 

finansowych na założenie oświetlenia. Oznajmił, iż temat przedyskutuje z Burmistrzem 

Łobżenicy Eugeniuszem Cerlakiem. Wskazane jest podniesienie opłat targowych i zostanie to 

wykonane wraz z wykonaniem kwater. 

 

3. Nowa płyta targowiska zaczyna zarastać. Proponował spryskać ją środkiem 

chwastobójczym.  

 

4. Przy Targowisku Miejskim znajduje się nieruchomość Pana Ciepłucha. Zauważył, iż 

chodnik przy tej posesji zaczyna ulegać zdewastowaniu. Część płyt chodnikowych 

poginęła. Apelował, aby rozebrać chodnik i położyć go po odbudowie budynku. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Poinformował, iż została przeprowadzona rozmowa z Panem Ciepłuchem, który zdeklarował 

się, że albo rozbierze i położy na nowo płytki chodnikowe, albo z własnych środków 

finansowych zakupi nowe płyty chodnikowe. 
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• A. Mojsiewicz 

1. Zapytał kiedy zostanie wykonana duża tablica z regulaminem Targowiska Miejskiego. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Poinformował, iż tablica w najbliższym czasie zostanie wykonana. 

 

2. Pytał kiedy zostanie wykonane kopertowanie na Targowisku. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Nie da się namalować pasów. Powbijane zostaną repery dębowe bądź metalowe określające 

białą farbę żółtą punkty. Na dzień dzisiejszy nie stać gminę na targowisko, ponieważ jest 

o wiele więcej ważniejszych zadań do wykonania. 

 

3. Pytał kiedy wykonane zostanie oznaczenie WC. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Obiekt ten nie spełnia funkcji WC, dlatego nie ma oznaczenia WC. Dzięki życzliwości Prezesa 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy sp. z o. o. Pana Kazimierza 

Wasiaka do końca tygodnia zostanie wykonane ”szambo” i w takim przypadku tablica zostanie 

tam umiejscowiona. 

 

4. Prosił o informację dotyczącą przekazania budynku w Parku Miejskim, następnych 

kroków, działań i ewentualnych terminów. Zapytał kiedy nastąpi przeniesienie 

świetlicy socjoterapeutycznej do obiektu zlokalizowanego w Parku Miejskim. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Zarządcą budynku zostać miał Pracownik Burmistrza do spraw rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii Pan Michał Daniel i w tym kierunku zmierza gmina.  

 

5. Pytał o możliwości podłączenia CO do węzła centralnego ogrzewania budynku Urzędu 

Miejskiego. Dodał, iż w budynku po internacie znajdują się dwa nowe nieużywane 

piece, z których jeden ewentualnie można wykorzystać do ogrzania budynku w Parku 

Miejskim. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Poinformował, iż jest przeciwny podłączeniu CO do budynku w Parku Miejskim, ponieważ 

opłaty za gaz są wyższe niż podczas ogrzewania węglem. Budynek jest nieocieplony, jest duże 

okno zabite blachą, są duże ubytki ciepła. Piec znajdujący się w budynku jest w bardzo dobrej 

pozycji technicznej. 

 

6. Apelował o podjęcie działań w zakresie racjonalnego rozliczania z użycia ciepła, ciepłej 

wody przez Gminne Centrum Kultury, Przedszkole Publiczne oraz Gimnazjum 

Publiczne im. Jana Pawła II w Łobżenicy. 

 

7. Należy podjąć jak najszybciej decyzję dotyczące budynku po Szkole Podstawowej 

w Witrogoszczy 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Poinformował, iż podział szkoły jest na wykończeniu. Dodał, iż zostały podjęte działania 

w celu wprowadzenia do tego budynku rodziny z Fanianowa, która znalazła się bez dachu nad 

głową. Jest to sytuacja przejściowa a budynek będzie sprzedany. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, iż na resztę złożonych interpelacji Burmistrz odpowie pisemnie. 

 

Ad 13 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Prosił, aby Radca Prawny urzędu Pani Gabriela Reszkowska udzielała pomocy w zakresie 

informacji prawnej bądź opinii w sytuacji trudnej gdy radni mają problem z rozwiązaniem 

danej sprawy.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Zaproponowała, aby budynek po Szkole Podstawowej w Witrogoszczy przeznaczyć na 

mieszkania socjalne. 

Następnie przedstawiła pismo Pana Wojciecha Kicmana, który zbiera informacje na temat 

Powstańców Wielkopolskich z Łobżenicy i okolic. 
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Zwrócił się do radnych z prośbą o informacje na powyższy temat. Przygotował wykaz 

Powstańców Wielkopolskich z Łobżenicy i prosi o kontakt telefoniczny jeżeli ktoś chciałby 

jakąś informację przekazać. Pismo stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Uważa, iż jest to cenna inicjatywa, ponieważ w ten sposób upowszechnimy naszą historię. 

 

Radny J. Andrearczyk 

Zwrócił uwagę, aby postawić tablicę przy dzikim wysypisku śmieci, ponieważ jej nie ma. 

Kolejną kwestią jest sprzątanie Łobżenicy. Panie, które sprzątają maja problem z zamiataniem, 

ponieważ wszędzie zaparkowane są samochody. Należy pomyśleć o rozwiązaniu tej sytuacji. 

Apelował o skoszenie trawy przy oczku wodnym, tzw. rozlewisku. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Odpowiedział, że dzisiaj będzie skoszona trawa. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż wspomniane przez radnego Jana Andrearczyka rozlewisko mogłoby być bardzo 

piękne, jednak chodnik jest niedokończony, brakuje tam kafli a do tego rozpada się. 

Wnioskowała o odbudowanie i dokończenie chodnika oraz naprawę znajdujących się tam 

niepalących lamp. 

 

Sołtys Luchowa I. Pufal 

Sprawa dotycząca parkingu przed sklepem Pani Małgorzaty Kowalskiej ciągnie się od wielu 

lat. Przeprowadzona została rozmowa na ten temat z kierownictwem Zarządu Dróg jak również 

została wysłana petycja w tej sprawie oraz w sprawie budowy chodnika, przebudowy drogi 

przez Luchowo oraz odwodnienia do wszystkich możliwych osób w Województwie. 

Dodał, iż Wiceburmistrz Tadeusz Perliński zaczął aktywnie uczestniczyć w tej sprawie. 

W dalszej części wypowiedzi powiedział, iż uważał, że Radca Prawny Urzędu Pani Gabriela 

Reszkowska jest na usługach pełniących jakieś funkcje w gminie, że jest „na usługach 

Burmistrza”. Stwierdził, iż Pani Mecenas interpretuje  prawo „tak jak Burmistrz sobie życzy”. 

Z dyskusji wynika, iż Radni nie mogą uzyskać wykładni prawnej. 

 

Radca Prawny Urzędu G. Reszkowska 

Odpowiedział, iż różnica jest w poradzie ustnej a inaczej w pisemnej. 
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Sołtys Luchowa I. Pufal 

Powiedział, iż nie było to powiedziane. 

 

Radca Prawny Urzędu G. Reszkowska 

Oznajmiła, iż udziela porad wszystkim mieszkańcom. Jak przyjdzie radny to zostanie 

potraktowany tak samo jak każdy obywatel. Dodała, iż zatrudniona jest przez Pana Burmistrza 

nie na umowę o pracę, ale jako umowę zlecenie. 

Powiedziała, iż do jednych z jej zadań należy udzielanie porad prawnych mieszkańcom Gminy 

Łobżenica i są to porady ustne. 

Zaznaczyła, iż jest osobą niezależną i nie udziela porad pod dyktando Burmistrza a udzielane 

opinie są obiektywne. Dziwi się stwierdzeniu Sołtysa Luchowa Pana Ireneusza Pufala, iż 

wydawane opinie są pod dyktando Burmistrza. Kategorycznie zaprzeczyła temu stwierdzeniu. 

 

Sołtys Luchowa I. Pufal 

Przypomniał wypowiedź radnego Pana Andrzeja Mojsiewicza, w którym stwierdził, iż nie 

może uzyskać opinii prawnej od Pani Mecenas, dlatego zastanowił go ten fakt. 

 

Radca Prawny Urzędu G. Reszkowska 

Oznajmiła, iż radny Pan Andrzej Mojsiewicz prosił o poradę prawną na piśmie. Dodała, iż jeśli 

dana osoba zwróci się do Burmistrza i Burmistrz nie będzie kompetentny odpowiedzieć to 

w takim przypadku zwróci się do niej o opinię prawną. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zakresem zadań Pani Mecenas jest wykonywanie oczekiwań gminy w tym zakresie. Zakres 

czasu który Pani Mecenas przebywa w urzędzie jest na tyle krótki, że dziwi się, że Pani 

Mecenas jest w stanie te wszystkie problemy z którymi kierują się pracownicy urzędu 

i inne osoby, które są związane z gminą rozwiązać. Główną pracą Pani Mecenas jest 

wydawanie decyzji administracyjnych, sprawdzanie umów, doradztwo Burmistrzowi w wielu 

aspektach działań, które zamierza podjąć, wskazanie prawnych uwarunkowań, zagrożeń czy 

pułapek. Są to trudne porady. Z życzliwości Pani Mecenas przyjmuje wielu ludzi biednych, 

nieporadnych, zagubionych, którym udziela tych porad. 

Zaznaczył, iż Pani Mecenas jest człowiekiem o wielkim sercu i pomaga ludziom. Wykonuje 

wolny zawód, samodzielny, zawód, który wymaga określonych uprawnień. 
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W rozmowie można wiele rzeczy wskazać, natomiast ocenić, zbadać stan sprawy wymaga 

wnikliwej, warsztatowej pracy, gdzie trzeba sięgnąć po opinie, orzeczenia, konsultacje. 

Wymaga to dużo czasu. Pani Mecenas jako pracownik czy jako firma, która świadczy usługi 

na rzecz Gminy Łobżenica te zadania we współpracy z Gminą Łobżenica zawsze na rzecz 

Rady wypełniała. 

Na zakończenie w imieniu mieszkańców Gminy Łobżenica pełniąc funkcję Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Łobżenicy serdecznie podziękował za wykonywaną pracę. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Podziękowała Wiceburmistrzowi za szybkie udzielenie informacji na zadane interpelacje. 

 

Wiceburmistrz T. Perliński 

Odpowiedział, iż jego zadaniem jej pomoc Burmistrzowi oraz rozwiązywanie problemów 

zgłaszanych przez radnych. Dodał, iż żadnej pracy się nie boi i żadna praca go nie przeraża. 

 

Ad 14 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Edward 

Starszak o godzinie 14:15 zamknął obrady IX sesji zwyczajnej Rady Miejskiej 

w Łobżenicy. 

 

 

 

                                                                             

     Protokółowała:                                                                            Przewodniczył:                                        

(-) Mrotek Magdalena                                                                             (-) Edward Starszak 
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